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   Protokół nr XXX/2021 

przebiegu XXX sesji Rady Powiatu w Śremie, 

przeprowadzonej w trybie zdalnym w piątek 25 czerwca 2021 r. 

  

Obrady rozpoczęto o godz. 13.00. 

W sesji udział wzięło 17 Radnych.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

W obradach uczestniczyły również:  

1. Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak.  

2. Zofia Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie.  

3. Dominik Czubanowski Kurator SP ZOZ Szpital w Śremie  

4. Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w 

Śremie.  

5. Wioleta Jastrząbek Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji Powiatu. 

Zaproszenie na sesję stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Ad 1. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył obrady XXX sesji Rady Powiatu  

w Śremie. Powiedział, że na podstawie art. 32 ust. 2, pkt 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku  

o samorządzie powiatowym (Dz. U. z 2020 r. poz. 920 ze zm.), w związku z art.15zzx ust.1 i 2 

ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi 

sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 ze zm.),  przeprowadzimy w trybie zdalnym 

sesje. 

 

Poinformował zgromadzonych, że obrady sesji Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz oraz dźwięk a podstawą prawną tej rejestracji jest art. 6 ust. 

1 lit. c rozporządzenia ogólnego o ochronie danych osobowych. Zgodnie z którym przetwarzanie 

jest niezbędne do wypełnienia obowiązku prawnego wskazanego w art. 15 ust. 1a ustawy o 

samorządzie powiatowym. 

  

Na podstawie listy obecności stwierdził (każdy Radny potwierdził swoją obecności wciskając 

przycisk kworum w systemie eSesja), że w sesji uczestniczy 17 Radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum i Rada jest władna podejmować prawomocne 

uchwały.  

 

Przewodniczący zgłosił wniosek od Zarządu Powiatu o rozszerzenie porządku obrad o punkt 

dotyczący podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w Śremie nr X/87/2019 z dnia 

30 sierpnia 2019 r. w sprawie powierzenia Powiatowi Poznańskiemu zadania organizacji 

przewozów o charakterze użyteczności publicznej w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

w powiatowych przewozach pasażerskich, który stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie wprowadzenie wymienionego punktu do porządku 

obrad. Rada powiatu (17 głosów za, Radny Artur Bielawski nie oddał głosu z uwagi na problemy 

techniczne) rozszerzyła porządek sesji o ww. punkt. Po zmianie porządek przedstawia się 

następująco: 

 

Porządek obrad:  

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z XXIX sesji. 
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3. Sprawozdanie Zarządu Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu. 

5. Informacja za 2020 rok z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz 

Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2014-2020. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego SP ZOZ 

Szpital w Śremie za 2020 rok. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2021 rok. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową powiatu śremskiego. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w Śremie nr X/87/2019 z dnia  

30 sierpnia 2019 r. w sprawie powierzenia Powiatowi Poznańskiemu zadania organizacji 

przewozów o charakterze użyteczności publicznej w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadań publicznych z 

zakresu administracji rządowej. 

11. Sprawozdanie z realizacji w latach 2019-2020 "Programu opieki nad zabytkami powiatu 

śremskiego na lata 2017-2020". 

12. Interpelacje i zapytania Radnych. 

13. Wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

15. Zamknięcie sesji. 

 

Ad 2. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do protokołu  

z XXIX posiedzenia Rady Powiatu? 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie, w wyniku którego Protokół XXIX sesji z dnia 

28.05.2021 r. został przyjęty przez Radę Powiatu (16 głosów za, 1 wstrzymujący się). 

 

Ad 3.  

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) poinformował, że sprawozdanie Zarządu 

Powiatu z wykonania uchwał Rady Powiatu dotyczące sesji z dnia 28.05.2021 r. stanowiące 

załącznik nr 3 do protokołu wymaga uzupełnienia w punkcie trzecim. W dniu 21.06.2021 r. 

otrzymaliśmy podpisaną umowę z gminy Książ Wlkp. Środki na działalność bieżącą Centrum 

Kultury Książ Wlkp. zostały przekazane w dniu 22.06.2021 r. Uchwała zrealizowana. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają pytania do 

sprawozdawcy?  

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 4. 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) odczytał uzupełnienie sprawozdania  

z działalności Zarządu Powiatu w Śremie. Sprawozdanie z uzupełnieniem stanowi załącznik nr 4 

do protokołu.  
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Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni zgłaszają pytania. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 5. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego Informacji za 2020 rok z realizacji Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia 

oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na lata 2014-2020. Informacja stanowi załącznik nr 5 

do protokołu. 

 

Poinformował, że informacja była omawiana na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu, przez 

panią Zofię Barcz Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Śremie więc otworzył dyskusję i 

poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Ad 6.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego  

SP ZOZ Szpital w Śremie za 2020 rok. 

Poinformował, że projekt uchwały był przedstawiany na wczorajszym posiedzeniu Komisji 

Zdrowia, przez panią Martę Jankowską główną księgową SP ZOZ Szpital w Śremie. Natomiast na 

wszelkie pytania odpowie w zastępstwie pan Dominik Czubanowski pełniący funkcję Kuratora SP 

ZOZ Szpital w Śremie. 

   

Dominik Czubanowski Kurator SP ZOZ Szpital w Śremie (wideokonferencja) powiedział, że 

na stratę w wysokości 184,19 zł składają się dwa wydatki: wniesiona opłata do Krajowego 

Rejestru Sądowego z tytułu obowiązku złożenia sprawozdania finansowego za 2020 rok oraz 

zakup pieczątki dla Kuratora. Dodał, że działalność SP ZOZ Szpital w Śremie jest zakończona. 

Ostatnie postepowanie zostało zakończone w maju br. dzięki wsparciu powiatu, który spłacił 

ostatniego wierzyciela SP ZOZ. Ponieważ komornik naliczył wysoką opłatę od egzekwowanego 

ostatniego długu obecnie trwa w sądzie procedura ustalenia tej opłaty gdyż został złożony wniosek 

o jej miarkowanie. Po jej zakończeniu zostanie złożony wniosek do Krajowego Rejestru 

Sądowego o wykreślenie SP ZOZ-u czyli ostateczne zakończenie jego funkcjonowania.  

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań. 

Radni nie zgłosili głosów. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i odczytał opinie o projekcie uchwały. (Opinie do wszystkich 

podejmowanych uchwał stanowią załącznik nr 6 do protokołu). 

 

Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej oraz Rolnictwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 



 4  

Uchwała nr XXX/228/2021 w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego SP 

ZOZ Szpital w Śremie za 2020 rok została podjęta przez Radę Powiatu (15 głosów za, 2 

wstrzymujące się) i stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad 7.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na rok 2021. 

Poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił autopoprawki do tego projektu uchwały.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak (wideokonferencja) omówiła autopoprawki, które 

stanowią załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili głosów.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego i Przestrzegania Prawa zaopiniowała pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXX/229/2021 zmieniająca uchwałę budżetową na rok 2021 została podjęta przez 

Radę Powiatu (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad 8. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu 

Śremskiego. 

Poinformował, że Zarząd Powiatu zgłosił autopoprawki do tego projektu uchwały.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak omówiła autopoprawki, które stanowią załącznik nr 10 

do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili głosów.  

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 
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Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXX/230/2021 zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową Powiatu Śremskiego 

została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad 9.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę Rady Powiatu w Śremie nr X/87/2019 z dnia 

30 sierpnia 2019 r. w sprawie powierzenia Powiatowi Poznańskiemu zadania organizacji 

przewozów o charakterze użyteczności publicznej w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

w powiatowych przewozach pasażerskich. Poprosił o omówienie projektu uchwały panią 

Skarbnik.  

 

Skarbnik Powiatu Joanna Szczepaniak omówiła projekt uchwały, który stanowi załącznik nr 

12 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie uchwałę. 

 

Uchwała nr XXX/231/2021 zmieniająca uchwałę Rady Powiatu w Śremie nr X/87/2019 z dnia 

30 sierpnia 2019 r. w sprawie powierzenia Powiatowi Poznańskiemu zadania organizacji 

przewozów o charakterze użyteczności publicznej w zakresie publicznego transportu zbiorowego 

w powiatowych przewozach pasażerskich została podjęta przez Radę Powiatu (17 głosów za) 

i stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski  przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadań 

publicznych z zakresu administracji rządowej. 

Powiedział, że uchwała była przedstawiona na wczorajszym posiedzeniu Komisji Budżetu przez 

panią Izabelę Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego w 

Śremie, więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili pytań. 

 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i odczytał opinie Komisji stałych i Klubów. 

 

Komisja Budżetu, Rozwoju Gospodarczego Powiatu i Przestrzegania Prawa zaopiniowała 

pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Platforma Nowoczesna Koalicja Obywatelska zaopiniował pozytywnie projekt 

uchwały.  

 

Klub Radnych KWW Zenona Jahnsa zaopiniował pozytywnie projekt uchwały. 

 

Klub Radnych Komitetu Wyborczego Prawo i Sprawiedliwość zaopiniował pozytywnie 

projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poddał pod głosowanie uchwałę. 
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Uchwała nr XXX/232/2021 w sprawie przyjęcia od Wojewody Wielkopolskiego zadań publicznych 

z zakresu administracji rządowej została podjęta przez Radę Powiatu (16 głosów za, Radny Paweł 

Wojna nie oddał głosu z uwagi na problemy techniczne) i stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

Ad 11.  

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad 

dotyczącego sprawozdania z realizacji w latach 2019-2020 "Programu opieki nad zabytkami 

powiatu śremskiego na lata 2017-2020", którego kopia stanowi załącznik nr 15 do protokołu 

(oryginał stanowi załącznik do protokołu z k. oświaty). 

Powiedział, że sprawozdanie było przedstawiane na wczorajszym posiedzeniu Komisji Oświaty, 

przez panią  Wioletę Jastrząbek, Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Promocji 

Powiatu więc otworzył dyskusję i poprosił o zgłaszanie pytań.  

Radni nie zgłosili pytań. 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

 

Ad 12. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają interpelacje lub 

zapytania?  

 

Radna Elżbieta Michalska (wideokonferencja) podziękowała w imieniu Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu i Rekreacji wszystkim nauczycielom za całoroczny trud pracy i życzyła udanych 

wakacji oraz szczęśliwego powrotu do pracy. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że „zapewne niedługo posiedzenia będą 

odbywały się stacjonarnie wówczas będzie można dużo więcej powiedzieć i wiele odczytać z 

mimiki twarzy niektórych osób.” Wyjaśnił, że na poprzedniej sesji prosił o publikację zdjęć 

obrazujących stan chodnika w m. Chrząstowo, ale nie po to aby kogokolwiek obrażać. Dodał, że 

prośbę swoją ponowił, jednak otrzymał odpowiedź odmowną z uzasadnieniem, że nie ma potrzeby 

publikacji, ponieważ zdjęcia zostały zamieszczone wraz z interpelacją w Biuletynie Informacji 

Publicznej Powiatu Śremskiego. Radny powiedział, że mieszkańcy nieczęsto zaglądają na BIP 

dlatego pokazał fotografie na ekranie swojego tabletu. Dodał, że „chodniki są zlokalizowane 

wzdłuż drogi wojewódzkiej. Nie tylko mieszkańcy m. Chrząstowo, ale osoby znające i 

korzystające z tych chodników informują radnego o ich stanie.” Radny powiedział, że chciałby 

wyjaśnić panu Staroście, że chodnik w m. Chrząstowo nie przebiega przez całą miejscowość. 

„Kończy się mniej więcej na ¾ fizycznej miejscowości wytyczonej przez tablice. Niemniej jednak 

Chrząstowo jest od samego zakrętu pomiędzy Jarosławkami, a Chrząstowem i tam nie ma 

chodnika, nawet w takim stanie”.   

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że pan Radny nie musi 

pokazywać tych zdjęć, ponieważ wszyscy wiedzą jaki jest stan chodnika w m. Chrząstowo. 

Poprosił, aby pan Radny złożył interpelację jeżeli ma jakiekolwiek uwagi do Wielkopolskiego 

Zarządu Dróg Wojewódzkich w Poznaniu, która zostanie dalej przekazana.  

 

Radni nie zgłosili więcej interpelacji i zapytań. 

 

Ad 13. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski zapytał, czy Radni zgłaszają wnioski lub 

oświadczenia. 

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że głosowania nad budżetem powiatu 

i zmianami w tym budżecie są trudne, ponieważ odbywają się zbiorczo nad wszystkimi 

poprawkami. Zapytał, w jaki sposób zagłosować jeżeli zgadza się np. z udzieleniem dotacji dla 
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ochotniczej straży pożarnej, ale nie zgadza się z innymi poprawkami. Dlatego, że trudno wybrać 

sposób głosowania zaproponował, aby rozważyć możliwość głosowania ważnych punktów 

oddzielnie.  

Ponadto zdaniem Radnego członkowie Rady powinni dowiadywać się o wielu sprawach jako 

pierwsi np. na posiedzeniach komisji. Obecnie jest tak, że mieszkańcy powiatu posiadają więcej 

informacji niż Rada Powiatu dotyczy to np. zmian personalnych w jednostkach podległych 

powiatowi.  

Radny powiedział, że chciałby tą wypowiedzią wyróżnić pewną osobę, która promuje nasz powiat 

od kilku lat. W dniu 20 czerwca br. uczestniczył w obchodach 25-lecia Wielkopolskiej Izby 

Rolniczej oraz 125-lecia powstania Izb Rolniczych. Wydarzenie odbyło się w Gnieźnie na placu 

Św. Wojciecha. Wyróżnienie z rąk Wiceministra Rolnictwa otrzymała pani Janina Pawełczyk 

sołtys wsi Nowieczek i Radna Miasta i Gminy Dolsk. Radny pogratulował pani Pawełczyk. 

Dodał, że nasz powiat był reprezentowany przez Koło Gospodyń Wiejskich z Nowieczka i 

Mełpina oraz Stowarzyszenie Nowieczek. Przygotowane przez te osoby stoisko pn. „Zagroda pod 

bocianim gniazdem”  było jednym z ładniejszych na tle innych stoisk zarówno z Wielkopolski jak 

i z całej Polski. Radny powiedział, że myśli iż cała Rada Powiatu tym osobom dziękuje i 

gratuluje. Dodał, że w uroczystościach brała również udział dyrekcja Zespołu Szkół Rolniczych w 

Grzybnie.  

Radny powiedział, że na ostatnim posiedzeniu komisji oświaty pan Starosta dużo mówił o dobrej 

kondycji finansów powiatu, z czym należy się zgodzić, że obecna sytuacja jest niezła, ale trzeba 

pamiętać i podkreślać, że nasz powiat ma do spłacenia ogromny dług szpitala w wysokości ok. 90 

mln zł. W tej chwili spłacamy tylko odsetki, a informację, że spłata kapitału rozpocznie się, w 

2023 roku przypadkiem się przemilcza. 

Powiedział również, że chciałby odnieść się do uwag i ciepłych słów, które otrzymał w ostatnim 

czasie od pana Starosty. „Przez 2,5 roku jak pełnię funkcję Radnego pan Starosta często zwraca 

się do mnie słowami typu znam Radnego intencje itd. Dobrze, że Starosta zna moje intencje, 

ponieważ od początku kadencji są takie same czyli praca na rzecz mieszkańców naszego powiatu. 

Mówił pan Starosta kilka razy, że jestem wysłannikiem: grup społecznych czy jakiś osób, firm, 

farmaceutów, lobby bliżej nieokreślonego, klubów sportowych, rodziny pewnego redaktora. I te 

słowa z ust Starosty stanowią komplement, ponieważ to Starosta podkreśla tę pracę gdyż 

wszystkie ww. osoby są mieszkańcami naszego powiatu. Słowa, które ostatnio padły z ust pana 

Starosty, że nie zostałbym Radnym gdybym nie startował z takiego dużego okręgu, to tak się 

składa, że pan Starosta startował dokładnie z tego samego okręgu, więc domysły, jakie można 

mieć niech każdy zostawi sobie. Wielu Radnych również z komitetu pana Starosty zostało 

wybranych z tego okręgu i cofając się do 2018 roku można zauważyć, że mieli dużo mniej głosów 

ode mnie. Powiedział pan Starosta również, że jest w 2022 roku, wydał polecenia Dyrektorowi 

PZD aby już przygotował zakres prac, robót itd. Więc nasuwa się pytanie po co jest Rada Powiatu 

skoro decyzje zostały wydane. Radni powinni rozmawiać, negocjować, radzić a nie przyklepywać 

pewnego rodzaju decyzje” . 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że właśnie tym różni się z 

Radnym bo nie podejmuje decyzji na 2022 rok tylko układa strategię i plany. Żeby porządnie 

zarządzać samorządem lub firmą trzeba mieć wizję na kilka lat do przodu. Starosta dodał, że ma 

swoją koalicję i te plany realizują natomiast pan Radny może je akceptować lub nie i nikt go nie 

zmusi do głosowania.  

Jeżeli chodzi o uchwały zmieniające budżet, to w taki właśnie sposób były przygotowywane i nic 

nie będzie zmieniane dla pana Radnego.  

Na kolejne stwierdzenie dot. zmian personalnych Starosta odpowiedział, że zatrudnianie w 

starostwie należy do kompetencji Starosty natomiast w jednostkach organizacyjnych podległych 

powiatowi należy do kompetencji dyrektorów jednostek i panu Radnemu nic do tego. 

Jeżeli chodzi o spłatę zadłużenia SP ZOZ to albo pan Radny nie rozumie budżetu powiatu, albo 

nie chce zrozumieć. Pan Radny zarzuca, że powiat obecnie ma duży dług i spłaca odsetki, a nie 

spłaca kapitału. Tylko, że Pan Radny nie układał tej konstrukcji finansowej do spłaty pożyczki. Po 
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spłacie zadłużenia SP ZOZ powiat nie zaciągał już żadnego kredytu, tylko spłaca kredyty 

komercyjne. W 2023 roku nastąpi spłata kredytów komercyjnych wówczas powiat będzie spłacał 

pożyczkę. Tu nie potrzeba ekonomisty żeby policzyć, że od momentu spłaty kapitału dla powiatu 

nic się nie zmieni.  

Starosta powiedział, że nie będzie komentował wspomnianych intencji Radnego, który ciągle jak 

mantrę swoje powtarza.  

Na temat okręgów wyborczych wprowadza pan Radnych wszystkich w błąd stwierdzając, że ci 

Radni którzy w tym okręgu mieli taką samą ilość głosów wtedy mieli mniej głosów, ale to nie był 

tak duży okręg bo to był okręg sześciomandatowy. Starosta powiedział, że nie musiałby 

ripostować gdyby pan Radny dokładnie i precyzyjnie mówił. Dodał, że ceni prawdomówność, a 

nie domysły które pan Radny czerpie.   

 

Radny Emil Majsner (wideokonferencja) powiedział, że „pan Starosta myli się i to bardzo, 

ponieważ w 2018 roku podczas jesiennych wyborów z komitetu wyborczego Starosty wchodzi 

osoba która ma ok. 178 głosów, więc to pan Starosta wprowadza opinie publiczną w błąd.  Taki 

mamy system wyborczy według Metody D’Hondta. Pan, który był liderem listy miał dużą liczbę 

głosów co pozwoliło liście uzyskać odpowiednią liczbę mandatów. Tu też nie potrzeba być 

doktorem ekonomii, żeby to wiedzieć. Taki system mamy i pewnie niewcześnie się zmieni, 

ponieważ nikt nie ma w tym interesu żeby go zmieniać, ale tak się fizycznie stało. „Wyciąganie 

takiego argumentu, że nie zostałbym Radnym gdybym startował z innego okręgu. Startowałem, 

otrzymałem 485 głosów, zostałem Radnym i to jest fakt niezaprzeczalny.” 

 

Starosta Śremski Zenon Jahns (wideokonferencja) powiedział, że w swojej wypowiedzi na 

temat wyborów użył pewnego skrótu myślowego, którego pan Radny nie zrozumiał. „Nie 

chodziło o ilość zdobytych głosów tylko o to, że pan Radny ciągle wskazuje na to, że go wybrali 

wyborcy. Więc kto wybrał Starostę, krasnoludki? Na pana Radnego głosowało ok. 400 osób, a na 

mnie 1400 osób czyli 3 razy więcej, ale nigdy z tego tytułu nie wskazywałem na to, że mnie 

wybrali wyborcy. To jest oczywiste, że każdy Radny niezależnie czy jest w Radzie Powiatu 

Śremskiego czy w innych Radach, został wybrany przez wyborców, mieszkańców. Dlaczego więc 

pan Radny to ciągle podkreśla. Bo jak to rozumieć, że pana wybrali mieszkańcy, a pozostałych 

Radnych kto wybrał. Proszę się zastanowić co czasami Pan mówi, ponieważ później trzeba 

ripostować co powoduje u Radnego niepotrzebne pretensje.”     

 

Radni nie zgłosili w tym punkcie więcej wniosków i informacji. 

 

Ad 14. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski poinformował, że najbliższe posiedzenia komisji 

odbędą się 26 sierpnia natomiast sesja jest zaplanowana na 27 sierpnia. 

 

Poinformował, że w dniu 01 czerwca reprezentował Radę Powiatu na uroczystości 100 – lecia  

Związku Nauczycielstwa Polskiego.  

 

Ad 15. 

Przewodniczący Rady Marcin Szydłowski podziękował za udział w obradach i zamknął XXX 

sesję Rady Powiatu w Śremie o godzinie 1348. 
 

 

Protokołowała: 

Elżbieta Lewandowska – Jaśniak  

   

 

 

 


